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Bijlagen  

Onderwerp: Actualiteiten opvang vluchtelingen 

Geachte leden van de raad,

Met dit collegebericht brengen wij u op de hoogte van de ontwikkelingen rond het onderwerp 
vluchtelingenopvang in Velsen. Dit betreft vluchtelingen uit Oekraïne, het onderzoek naar een 
duurzame opvanglocatie op land, de opvang van alleenstaande minderjarige vluchtelingen in 
Driehuis en de regionale samenwerking.

Vluchtelingen uit Oekraïne

Stand van zaken
Er is nog geen zicht op een einde van de oorlog in Oekraïne. Daarom verlengde de Raad van de 
Europese Unie op 25 juni jl. de Richtlijn Tijdelijke Bescherming (RTB) met een jaar, tot en met 4 
maart 2026. Hierdoor kunnen vluchtelingen uit Oekraïne een jaar langer in EU-lidstaten verblijven.  

Op dit moment verblijven er 364 vluchtelingen uit Oekraïne in de gemeente Velsen. Hiervan 
vangen we 241 Oekraïense vluchtelingen op in gemeentelijke opvanglocaties. De overige 123 
Oekraïense vluchtelingen worden opgevangen door particulieren, worden gehuisvest door een 
werkgever of vonden een woning in de vrije sector. We voldoen hiermee bijna aan de 
inspanningsverplichting van 374 personen, wanneer we de personen verblijvend buiten de 
gemeentelijke opvanglocatie meenemen. 

Het Rijk riep gemeenten op om zich te blijven inspannen om nieuwe opvangplekken te realiseren. 
Daarom zoeken wij door naar nieuwe locaties. Niet alleen om nieuwe plekken te realiseren, maar 
ook om vluchtelingen die niet meer bij particulieren terecht kunnen, op te vangen en locaties te 
vervangen wanneer deze niet meer inzetbaar zijn.

Ontwikkelingen locaties
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Op 7 juni 2024 opende de opvanglocatie voor Oekraïense vluchtelingen in de pastoriewoning in 
Driehuis. Hier vangen we 13 vluchtelingen op. Door het openen van deze locatie konden we de 
inzet van de vakantiewoningen op Europarcs beëindigen. Met Europarcs maakten we de afspraak 
dat wanneer wij geen andere mogelijkheden hebben om Oekraïense vluchtelingen op te vangen, 
we een beroep op ze kunnen doen. Hierbij is het niet de insteek deze vakantiewoningen voor 
langere periode in te zetten.

Woningcorporatie Velison Wonen heeft plannen om woningen te bouwen op de locatie Spitsaak en
Platbodem. Hierbij was het de verwachting dat dit in het najaar van 2024 van start ging. Dit blijkt 
echter niet haalbaar. Het is nog niet duidelijk wanneer de herontwikkeling start. Met Velison Wonen
stemden we af dat we de opvanglocatie blijven gebruiken totdat zij starten met de werkzaamheden.
De opvang stopt zodra de startdatum van de bouw bekend is. Zij informeren de gemeente hier 
uiterlijk vier maanden van tevoren over. Hierdoor is er voldoende tijd om de bewoners te verhuizen 
naar een andere locatie.

Tijdelijke wet opvang ontheemden Oekraïne
Per 1 juli is de Tijdelijke Wet opvang ontheemden Oekraïne (Twoo) van kracht. Deze wet vervangt 
het staatsnoodrecht voor de opvang van Oekraïense vluchtelingen in Nederland. Staatsnoodrecht 
mag alleen worden ingezet in acute noodsituaties en mag niet langer duren dan strikt noodzakelijk. 
Er komen nu minder vluchtelingen uit Oekraïne dan in het voorjaar van 2022, toen het 
staatsnoodrecht werd ingesteld. De opvang van vluchtelingen uit Oekraïne wordt met de 
inwerkingtreding van deze wet een collegebevoegheid. 

Daarnaast bevat de Twoo doelgerichte maatregelen voor de integratie van Oekraïense 
vluchtelingen in de Nederlandse samenleving en ligt de focus op eigen bijdragen. 
Zo is in de Twoo de invoering van de eigen bijdrage voor werkende volwassen Oekraïners 
geregeld. Gemeenten krijgen met deze wet inzage in gegevens over werk en inkomen. Dit is nodig 
om de eigen bijdrage te innen. Gemeenten krijgen 6 maanden de tijd om dit op te starten. Omdat 
de Twoo enige vertraging opliep, lukt het ons niet direct te starten met het innen van de eigen 
bijdrage. We moeten nog systeemtechnische aanpassingen doorvoeren. We verwachten in oktober
te beginnen met het innen van de eigen bijdrage. Andere gemeenten in onze regio doorlopen 
eenzelfde tijdspad. 

Hiernaast krijgen vluchtelingen uit Oekraïne de mogelijkheid om (op eigen kosten) een rijbewijs te 
halen. Dit bevordert de arbeidsparticipatie. Ook werkt het Rijk aan het invoeren van 
motorvoertuigenbelasting voor auto’s die vanuit Oekraïne zijn meegekomen naar Nederland.

Raadsvoorstel Regionaal plan Kennemerland 2025 en 2026
Tijdens de raadsvergadering van 30 mei jongstleden lag het raadsvoorstel Zienswijze concept 
Regionaal plan Kennemerland opvang asielzoekers en locatiekeuze opvang 2025-2026 voor. De 
beslispunten uit dit voorstel en bijbehorend besluit zijn:

1. Kennis te nemen van het concept Regionaal plan opvang asielzoekers Kennemerland 2025
en 2026;

2. Geen wensen of bedenkingen te uiten bij het concept Regionaal plan opvang asielzoekers 
Kennemerland 2025 en 2026;

3. De VOB-kade op te nemen in het regioplan als opvanglocatie van 300 vluchtelingen tot 
wanneer er een locatie op land gereed is. 

Uw raad besloot tijdens deze raadsvergadering om het raadsvoorstel niet over te nemen. Dit 
betekent dat de raad juridisch gezien:
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1. Geen kennis heeft genomen van het concept Regionaal plan opvang asielzoekers 
Kennemerland 2025 en 2026;

2. Niet heeft besloten om geen wensen of bedenkingen te uiten bij het concept Regionaal 
plan opvang asielzoekers Kennemerland 2025 en 2026;

3. Niet heeft besloten om de VOB-kade op te nemen in het regioplan als opvanglocaties van 
300 vluchtelingen tot wanneer er een locatie op land gereed is. 

Voor beslispunt 3 is het college het bevoegd gezag tot het vaststellen van het regioplan. Het 
college is daarmee ook het bevoegd gezag om te besluiten de VOB-kade op te nemen in het 
regioplan als opvanglocatie van 300 vluchtelingen tot er een opvanglocatie op land gerealiseerd is. 
Uiteraard zou het college deze stap niet nemen indien een meerderheid van de raad hiertegen is. 
Echter heeft tijdens de adviserende sessie op 18 april 2024 een ruimte meerderheid als kader 
meegegeven dat de opvang op de Ocean Majesty verlengd kon worden. Dit verwoorde het college 
in de memo “Kaders gemeenteraad voor de update van het regioplan” van 22 april 2024 als volgt:

De raad gaf aan de noodzaak te zien om gebruik te maken van de optie tot verlenging van de 
Ocean Majesty om aan de taakstelling te kunnen blijven voldoen. Dit doen we zo lang als dat nodig
is. Concreet: totdat er een locatie op land gereed is en niet langer. Daarnaast is het belangrijk dat 
de gemeente Velsen terughoudend is met het noemen van een harde einddatum. Zeker omdat op 
dit moment niet bekend is wanneer een locatie op land gereed is. Dit betekent dat we de Ocean 
Majesty als locatie opnemen in het Regionaal plan opvang asielzoekers Kennemerland (2025-
2026).

Het college houdt bovendien in ogenschouw dat ondanks dat uw raad het raadsvoorstel van 30 mei
2024 niet aannam, het grote merendeel van uw raad zich in de raadsvergadering van 30 mei wel 
uitsprak voor het verlengen van de Ocean Majesty als overbrugging tot er een locatie op land 
gereed is, conform de kaders meegegeven op 18 april. Het college is hiermee van mening dat het 
opnemen van de VOB-kade in het regioplan recht doet aan het standpunt en kaders vanuit uw 
raad.

Doorgaan met bijdragen aan de oplossing
Tijdens de behandeling van het concept regioplan opvang asielzoekers Kennemerland 2025-2026 
door de colleges van de gemeenten in Kennemerland, bleek dat gemeente Zandvoort het zoeken 
naar een opvanglocatie opschort. Zij wachten de verdere ontwikkelingen op landelijk niveau af. 
De andere acht gemeenten in Kennemerland zetten hun inzet voort om ieder de eigen indicatieve 
opgave te realiseren. Zij nemen de indicatieve opgave van gemeente Zandvoort, te weten 94 
plekken, niet over. Nu Zandvoort geen bijdrage levert aan de regionale inzet, telt het regioplan nu 
een opgave van 3.253 plekken. 
Tijdens de Provinciale Regietafel op 3 juli 2024 bood de Regionale Regietafel het concept 
regioplan aan bij de Commissaris van de Koning en lichtte de strategie en invulling van de opgave 
van Kennemerland toe. 
De komende maanden vullen we het regioplan aan met locaties waar dat nodig en mogelijk is. Het 
definitieve regioplan bieden we eind september 2024 aan bij de Commissaris van de Koning.

Onderzoek landlocatie voor de opvang van asielzoekers 
In het collegebericht van 12 juni 2024 informeerden we uw raad al over het door adviesbureau 
Sweco opgestelde locatieonderzoek voor een azc in de gemeente Velsen. In dit onderzoek 
kwamen Waterloo in Driehuis en de Paramaribostraat in Santpoort-Noord naar voren als de meest 
kansrijke locaties. 
Waterloo valt voor het college af als locatie voor een azc vanwege de in 2022 opgestarte concrete 
plannen voor woningbouw en vanwege de spreiding van kwetsbare doelgroepen over de gehele 
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gemeente Velsen. In Driehuis vangen we immers momenteel ook 100 alleenstaande minderjarige 
vreemdelingen op.
Wat betreft de Paramaribostraat doen we de komende maanden meer onderzoek om te kijken of 
deze locaties geschikt is voor een azc. Zo kijken we onder andere naar de ruimtelijke inpassing, 
flora en fauna en geluid. 
Ook kijken we naar buitenstedelijke locaties, zoals bijvoorbeeld de locatie naast Action Planet. 

We gaan ervan uit dat we na de zomer genoeg informatie beschikbaar hebben om over 
verschillende scenario's met uw raad in gesprek te gaan. 

Vragenuurtje inwoners Santpoort-Noord
We boden de inwoners van Santpoort-Noord, na het ontvangen van de brief met de informatie uit 
het Sweco rapport, de gelegenheid om op vrijdagmiddag 14 juni tussen 16.00 en 18.00 uur naar 
een vragenuurtje te komen op het gemeentehuis. Iets meer dan 40 inwoners maakten hier gebruik 
van om hun vragen te stellen. Er was bij de aanwezigen vooral onbegrip over het feit dat de 
Paramaribostraat als voorkeurslocaties uit het Sweco rapport kwam. Ze deelden hun zorgen 
hierover en stelden veel vragen over het vervolgtraject.

Bijeenkomst Sweco onderzoek
Op maandag 17 juni 2024 organiseerden we voor de klankbordgroep van Santpoort-Zuid een 
bijeenkomst. Tijdens deze avond kregen zij een toelichting op het Sweco onderzoek door een 
medewerker van adviesbureau Sweco en het hoofdlijnenakkoord. De leden van de klankbordgroep 
stelden kritische vragen over het Sweco-rapport en ook hier werden veel vragen gesteld over het 
vervolgtraject. 

Amv-locatie Driehuis
Sinds 10 juni 2024 verblijven er 100 jonge vluchtelingen op de amv-locatie in Driehuis. Dit is gelijk 
het maximale aantal jongeren wat hier volgens de bestuursovereenkomst kan verblijven. De 12 
jongeren die er in juni bijkwamen, starten na de zomervakantie met school op de Internationale 
Schakelklas (ISK) in Haarlem. 
In juni 2024 werden tussen de 30 en 35 jongeren lid van voetbalvereniging DSS in Haarlem. Zij 
trainden hier al een tijdje mee, maar kunnen vanaf volgens seizoen ook wedstrijden voetballen. We
zijn blij met dit soort initiatieven die bijdragen aan goede integratie van vluchtelingen in onze 
samenleving.

Wereldvluchtelingendag 
Op 20 juni 2024, Wereldvluchtelingendag, besteedden we aandacht aan de moed en veerkracht 
van vluchtelingen die gedwongen hun thuisland ontvlucht zijn, vaak vanwege oorlog of een regime 
dat mensenrechten schendt. Op de opvanglocaties in Driehuis en de Ocean Majesty aan de VOB-
kade deelden we ijsjes uit. Aan alle Oekraïense vluchtelingen verstuurden we een brief in hun 
eigen taal met een ijsbon erbij. Op deze manier staken we de vluchtelingen die in onze gemeente 
verblijven een hart onder de riem. 

Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Velsen
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